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P R O T O K Ó Ł    LVI 

Sesji Rady Miejskiej Wąsosza w dniu 26 października 2023r 

 

Sesja Rady Miejskiej Wąsosza odbyła się w Urzędzie Miejskim Wąsosza. Rozpoczęła się o godz. 10:05  

i trwała do 11:36. Na początku sesji obecnych było 13 radnych.  O godzinie 11:03 sesję opuścił radny J. 

Chorostkowski a o 11:26 wyszedł radny A. Rapior. 

1. Otwarcie sesji. 

Wiesław Stolicki – Przewodniczący Rady Miejskiej Wąsosza rozpoczął obrady słowami: 

„Otwieram LVI sesję Rady Miejskiej Wąsosza. „. Następnie radni zalogowali się na terminalach celem 

potwierdzenia listy obecności, po czym  Przewodniczący stwierdził, że na sesji jest 13 radnych, co 

stanowi kworum i rada może podejmować uchwały. 

Nieobecni: 

1. Wiesław Biernacki 

2. Ewa Golba 

Lista obecności radnych to zał. nr 1 

 

 

Pan Przewodniczący przywitał Pana Pawła Niedźwiedzia - Burmistrza Wąsosza, Panią Jadwigę 

Rodzewicz - skarbnika gminy, kierowników referatów Urzędu Miejskiego, sołtysów, zaproszonych gości 

oraz publiczność. 

Lista obecności gości zaproszonych to zał. nr 2 

Lista obecności sołtysów to zał. nr 3 

Razem w sesji brało udział 37 osób. 

2. Porządek obrad. 

Proponowany porządek obrad to zał. nr 4 

Pan Przewodniczący stwierdził, że porządek obrad został wysłany radnym wcześniej. Następnie 

zwrócił się do radnych o ewentualne uwagi lub inne propozycje. Radni nie zgłosili innych propozycji. 

Przystąpiono do glosowania nad zatwierdzeniem porządku obrad LVI sesji. 

Protokół z glosowania to zał. nr 5 

Głosowało 13 radnych  

Rada Miejska Wąsosza przyjęła porządek obrad 13 glosami za (Chorostkowski J., Czaja R., Dąbek E.,  

Aleksandrowicz E., Królikowski K., Smektała A., Maślejak J., Ptak D., Rapior A., Skibniewski T., Stolicki 

W., Szyjka R., Zapór Z.) 0 „ przeciw, 0 „ Wstrzymuję się” 

Porządek obrad LVI sesji:  

1. Otwarcie sesji. 
2. Przyjęcie porządku obrad. 
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3. Przyjęcie protokołu z LV sesji RM Wąsosza. 
4. Interpelacje i zapytania radnych. 
5. Informacja Burmistrza z działalności między sesjami. 
6. Podjęcie uchwały w sprawie obniżenia średniej ceny skupy żyta dla celów podatku rolnego w 

roku 2024. 
7. Podjęcie uchwały w sprawie określenia zasad udzielania dotacji na sfinansowanie prac 

konserwatorskich, restauratorskich lub robót budowlanych przy zabytku wpisanym do rejestru 
zabytków. 

8. Podjęcie uchwały zmiany uchwały Rady Miejskiej Wąsosza nr XXXV/217/09 z dnia 27 października 
2009r. w sprawie regulaminu wynagradzania nauczycieli zatrudnionych w szkołach i przedszkolu 
podległych Gminie Wąsosz określającego wysokość oraz szczegółowe warunki przyznawania 
nauczycielom dodatków: motywacyjnego, funkcyjnego i za warunki pracy a także szczegółowe 
warunki obliczania i wypłacania wynagrodzenia za godziny ponadwymiarowe i godziny doraźnych 
zastępstw, nagród i niektórych innych składników wynagrodzenia, a także dodatku 
mieszkaniowego 

9. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany budżetu gminy Wąsosz na 2023r. 
10. Informacje Przewodniczącego Rady. 

11. Wolne głosy i wnioski. 

12. Zamknięcie sesji.   

 

W związku z awarią uniemożliwiającą transmitowania sesji na żywo Przewodniczący poddał pod 

głosowanie radzie wyrażenie zgody na przeprowadzenie sesji bez transmisji na żywo i 

umieszczenie jej później na stronie internetowej. 

 

Głosowało 13 radnych.  

Rada Miejska Wąsosza wyraziła zgodę na przeprowadzenie sesji bez transmisji na żywo 13 glosami 

za (Chorostkowski J., Czaja R., Dąbek E.,  Aleksandrowicz E., Królikowski K., Smektała A., Maślejak J., 

Ptak D., Rapior A., Skibniewski T., Stolicki W., Szyjka R., Zapór Z.) 0 „ przeciw, 0 „ Wstrzymuję się” 

Protokół z głosowania to zał. nr 6 

 

 

    

3. Przyjęcie protokołu z LV sesji Rady Miejskiej Wąsosza. 

Protokół LV sesji Rady Miejskiej Wąsosza odbytej 14 września 2023r. był wyłożony do wglądu przed ta 

sesją. Do tego protokołu radni nie wnieśli uwag, wobec tego Przewodniczący poddał pod głosowanie 

rady przyjęcie protokołu LV/23 Sesji Rady. 

Głosowało 13 radnych. 

Rada Miejska Wąsosza przyjęła protokół LV sesji RM 13 glosami za (Chorostkowski J., Czaja R., Dąbek 

E.,  Aleksandrowicz E., Królikowski K., Smektała A., Maślejak J., Ptak D., Rapior A., Skibniewski T., 

Stolicki W., Szyjka R., Zapór Z.) 0 „ przeciw, 0 „ Wstrzymuję się” 

Protokół z głosowania to zał. nr 7 

4. Interpelacje i zapytania radnych 
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Radny Skibniewski Tomasz- Zapytanie Tomasza Skibniewskiego radnego Rady Miejskiej Wąsosza z dnia 

5 października 2023 roku. W związku z licznymi głosami mieszkańców dotyczącymi rzekomego wzrostu 

zadłużenia lokali mieszkalnych będących w zasobie mieszkań komunalnych gminy Wąsosz po emisji 

artykułów w jednej z lokalnych publikacji. Czy informacja na wyżej wymieniony temat jest prawdziwa i 

czy możliwe jest udzielenie informacji związanej ze stanem zadłużenia, na przykład na dzień 31 sierpnia 

2022 i adekwatnie do tego na dzień 31 sierpnia 2023 roku. Jednocześnie wnioskuję o publikację wyżej 

wymienionej informacji do wiadomości publicznej w sposób zwyczajowo przyjęty. Celem tego jest 

zakończenie spekulacji na wyżej wymieniony temat. Od razu odczytam odpowiedź, którą otrzymałem 

w odpowiedzi na zapytanie, które wpłynęło do tutejszego urzędu dnia 5 października 2023 roku w 

sprawie wzrostu zadłużenia lokali mieszkalnych będących w zasobie mieszkań Gminy Wąsosz informuje, 

że zgodnie z protokołem przekazania należności i zobowiązań z dnia 22 grudnia 2021 przez 

Samorządowy Zakład Budżetowy Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej w Wąsoszu na rzecz 

Przedsiębiorstwa Wodociągów i Kanalizacji Spółka z o o w Wąsoszu zadłużenie wynosiło na dzień 16 

grudnia 2020 zadłużenie z tytułu opłat za lokale administrowane wynosiło 209 765,77 zł. Na dzień 31 

sierpnia 2021 roku zadłużenie z tytułu opłat za lokal administrowany wynosiło 217 516,43 zł. Na dzień 

31 sierpnia 2022 roku zadłużenie z tego tytułu wynosiło 202 671,29 zł i na dzień 31 sierpnia 2023 

zadłużenie z tytułu opłat za lokale administrowane wynosiło 142 526,80 zł. Biorąc pod uwagą kwotę 

należności wynikającą z ksiąg rachunkowych na dzień 31 sierpnia 2023 nastąpił spadek kwoty 

należności w stosunku do przekazanych protokołem należności o kwotę 67 238,97 zł. W okresie 

przejęcia administrowania przez Przedsiębiorstwa Wodociągów i Kanalizacji Spółka z o o w Wąsoszu, 

czyli od 22 lutego 2021 do dnia 31 sierpnia 2023 roku przeprowadzono 18 postępowań windykacyjnych. 

Zawarto 4 ugody w spłacie zadłużenia, a w przypadku 3 najemców zadłużenie zostało częściowo 

odpracowane. Kolejna interpelacja radnego Wiesława Stoickiego. Mieszkańcy wsi Lubiel mieszkający 

przy drodze gminnej od numeru 50 proszą o budowę chodnika, dzięki któremu poprawi się znaczne 

bezpieczeństwo i komfort ruchu pieszych. We wsi Lubiel wspomnianą drogą gminną chodzi codziennie 

dziecko do szkoły. Przy drodze w niedługim czasie będzie mieszkało jeszcze więcej osób starszych, a już 

przygotowane są następne działki pod budowę nowych domów. Obecnie coraz więcej ziemi zalega na 

drodze i poboczu, a po opadach deszczu droga zamienia się w grzęzawisko. Jak wiemy, rozpoczęto 

remont remizy, który niestety został zrobiony za późno, a informowałem o konieczności 

przeprowadzenia remontu kilkukrotnie we wcześniejszych latach. Koszt tego remontu będzie 

przekraczał kilkukrotnie wartość chodnika, który poprawiłby bezpieczeństwo i komfort mieszkańców. 

Zwracam się z zapytaniem, czy jest zasadne przeznaczenie pieniędzy na naprawę zrujnowanej remizy, 

pomijając bieżące potrzeby mieszkańców? Dziękuję bardzo. 

Radny Chorostkowski Jacek -Zwracam się z interpelacją do pana Przewodniczącego Rady Miejskiej 

Wąsosza. Szanowny panie, działając w interesie społecznym, żądam skutecznych kroków, 

zabezpieczenia nawierzchni drogi numer 210 obręb Wodniki przed nadmierną degradacją przez firmę 

zajmującą się rekultywacją odwiertu gazu. Wyżej wymieniona droga jest własnością gminy Wąsosz. 

Zjazd z drogi numer 36 na drogę gminną nie posiada utwardzenia. Nawierzchnia drogi nie była 

projektowana i wykonana pod nadmierne obciążenie i zwiększoną częstotliwość przejeżdżających 

pojazdów. Nadmierna eksploatacja spowoduje w przyszłej czasoprzestrzeni ujawnienie się pęknięć i 

innej formy degradacji. Mieszkańcy, którzy posiadają swoje siedliska, są zaniepokojeni i pełni obaw 

zwiększonym ruchem oraz brakiem innych form zabezpieczenia nawierzchni drogi niezbędnej dla jej 

funkcjonowania. 

Kolejne interpelacje odczytał Wiceprzewodniczący Ptak Dariusz - Zbigniew Zapór radny Rady Miejskiej 

Wąsosza. Interpelacja. Zwracam się z wnioskiem o postawienie znaków ograniczających prędkość do 

40 Km/h w miejscowości Lechitów. Takie ograniczenie zwiększy bezpieczeństwo mieszkańców, 

ponieważ w tutejszej miejscowości nie ma chodników i piesi poruszają się po jezdni. W imieniu 
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mieszkańców zwracam o pozytywne rozpatrzenie prośby. Radna Renata Czaja. Interpelacja. Zwracam 

się z wnioskiem o doświetlenie odcinka drogi DK 36 od numeru 21 przy ulicy Rawickiej do stacji 

benzynowej Orlen. W godzinach wieczornych nad tym odcinku panują takie ciemności, że własnych 

butów nie widać. Proszę więc o interwencję w przedmiotowej sprawie. Radna Renata Czaja. 

Interpelacja. W imieniu i na wniosek mieszkańców osiedla na ulicy Nowej zwracam się z wnioskiem o 

utworzenia chodnika dla pieszych wzdłuż ulicy Nowej od drogi krajowej DK 36 do bloku przy ulicy Nowej 

1 po lewej stronie drogi. Będzie on wtedy przedłużeniem istniejącego fragmentu chodnika. Na wyżej 

wymienionym odcinku piesi muszą korzystać z drogi, która jest wąska i stwarza zagrożenie dla ich 

bezpieczeństwa podczas przejazdu samochodów.  

Pan Przewodniczący powiadomił, że Burmistrz odpowie na interpelacje pisemna w ciągu 14 dni.  

5. Informacja Burmistrza o działalności w okresie międzysesyjnym. 

Paweł Niedźwiedź -  Burmistrza Wąsosza - Panie Przewodniczący, Szanowni Państwo. Informacja z mojej 

pracy w okresie międzysesyjnym od 14 września do dnia dzisiejszego. W tym okresie wydałem 24 

zarządzenia. Dnia 15 września - 4 zarządzenia. Pierwsze dotyczyło nieodpłatnego nabycia 

nieruchomości niezabudowanej, położonej w obrębie Wąsosza na działce 307/5 o powierzchni 180 m². 

Działka użytkowana jest jako droga dojazdowa do zabudowań mieszkalnych. To jest tuż koło przychodni 

Vis-Med. Kolejne zarządzenie przydział lokalu pochodzącego z zasobu mieszkaniowego gminy Wąsosz 

lokal 29/3 na Placu Wolności oraz lokal 47/2 w Chocieborowice. W tym samym dniu zarządzeniem 

wyznaczyłem pana Pawła Walkowiaka, sekretarza gminy Wąsosz do wykonywania wobec Burmistrza 

czynności z zakresu prawa pracy nie zastrzeżonych przepisami prawa na rzecz Przewodniczącego Rady 

Gminy oraz Gminy Wąsosz. 19 września zaktualizowałem skład gminnego zespołu zarządzania 

kryzysowego w celu zapewnienia prawidłowego wykonywania zadań w zakresie zarządzania 

kryzysowego w gminie Wąsosz. 20 września zarządzenie w sprawie przeznaczenia do zbycia 

nieruchomości gminnej w drodze bezprzetargowej oznaczonej działką ewidencyjną 209/1 powierzchnia 

198 m² w obrębie Goli Wąsowskiej na polepszenie warunków zagospodarowania nieruchomości 

przyległej oznaczonej numer działki 189/10. Cenę sprzedaży nieruchomości ustalono 7000 zł przy 

posesji numer 2 D. Tego samego dnia zarządzenie w sprawie ogłoszenia wykazu nieruchomości 

przeznaczonej do zbycia w trybie bezprzetargowym na rzecz właścicieli lokali w wyniku realizacji 

roszczenia. Zgodnie z artykułem 209 ustawy o gospodarce nieruchomościami 209 a przepraszam, 

przeznaczyłem do sprzedaży nieruchomość niezabudowaną składającą się z działek 109/123, 109/124, 

109/126 o łącznej powierzchni 17,5 ara obręb Wąsosz na rzecz wspólnoty mieszkaniowej "Słoneczna 

21". 26 września przeprowadzenie drugiego ustnego nieograniczonego przetargu na sprzedaż 

nieruchomości zabudowanej stanowiącej własność gminy w granicach działki 91 o powierzchni 223 m 

kwadratowe w obrębie Chocieborowice. Przetarg 8 listopada się odbędzie o godzinie 10:00 tutaj u nas 

w Urzędzie. Cena wywoławcza została ustalona na 100 000,00 zł i wadium 10 000,00 zł. Kolejne 

zarządzenie dotyczyło ogłoszenia naboru wniosków na dofinansowanie, dofinansowanie zadań z 

zakresu rozwoju sportu na terenie gminy Wąsosz na kolejny rok. Następnie zmiana zarządzenia numer 

823/ 23 z 10 stycznia w sprawie określenia maksymalnej kwoty dofinansowania przeznaczonej na zakup 

okularów korygujących wzrok dla pracowników Urzędu Miejskiego Wąsosza. 28 września zarządzenie 

w sprawie wynajęcia w drodze bezprzetargowej mienia komunalnego na cele garażowe 109/76 działka, 

15 m², Wąsosz, ulica Rawicka. Zarządzenia dotyczące dzierżawy w drodze bezprzetargowej mienia 

komunalnego działka 109/ 76 18 m² na cele ogrodowe, 361/ 7 o powierzchni 75 arów w obrębie 

Wąsosza na cele rolne przy ulicy Pocztowej, działka numer 95/24 o powierzchni 30 m² oraz część działki 

95/ 24 o powierzchni 342 m kwadratowe, położone w Rudnej Małej na cele garażowe i inne przy 

świetlicy wiejskiej. Część działki 109 /76 o powierzchni 20 m². Część tej samej działki o powierzchni 24 

m kwadratowe w obrębie Wąsosza na cele ogrodowe i gospodarcze przy ulicy Rawickiej te działki się 
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mieszczą. Działka numer 179 o powierzchni 58 arów, położona w obrębie Drozdowic Wielkich w 

miejscowości Marysin przy posesji numer 6. 29 września zmiany w budżecie gminy Wąsosz na 2023 

rok. Zmiana dotyczyła zwiększenia dochodów i wydatków z tytułu dotacji przeznaczonej na zadania 

zlecone z zakresu administracji rządowej, zwiększenie dochodów i wydatków z tytułu dotacji 

przeznaczonej na wypłatę w czwartym kwartale wynagrodzenia opiekunowi prawnemu za 

sprawowanie opieki zgodnie z ustawą o pomocy społecznej. I z rezerwy celowej na zarządzanie 

kryzysowe 25 000,00 zł oraz rezerwy ogólnej 10 000 zł. Przenosi się środki na zabezpieczenie budynku, 

którego stan zagrażał bezpieczeństwu, jak również przenosi się środki na to zadanie w ramach rozdziału 

zarządzanie kryzysowe pomiędzy poszczególnymi paragrafami. Z rezerwy ogólnej przenosi się w środki 

na realizację wydatków w następujących działach, gospodarka mieszkaniowa 35 734 zł, oświata 

wychowanie 240 zł i dokonano też korekt planu wydatków w związku z bieżącą realizacją budżetu. Tego 

samego dnia zarządzenie w sprawie wykonania uchwały Rady Miejskiej Wąsosza numer 46/404/23 z 

19 lipca w sprawie określenia wymagań, jakie powinien spełniać Projekt Budżetu Obywatelskiego gminy 

Wąsosz na 2024 rok. 3 października - zarządzenie w sprawie ustalenia stawek minimalnych czynszu za 

lokale użytkowe na terenie miasta i gminy Wąsosz oraz cen i opłat za korzystanie z obiektów i urządzeń 

użyteczności publicznej. 12 października zarządzenie w sprawie zmian w budżecie gminy Wąsosz. 

Zwiększenie dochodów i wydatków z tytułu środków otrzymanych z rezerwy subwencji ogólnej z 

przeznaczeniem na wypłaty nagród specjalnych z okazji 250 rocznicy utworzenia Komisji Edukacji 

Narodowej. Zwiększenie dochodów i wydatków z tytułu dotacji przeznaczonej na zwrot części podatku 

akcyzowego zawartego w cenie oleju napędowego. Zwiększenie dochodów i wydatków z tytułu dotacji 

przeznaczonej na realizację zadań związanych z przyznawaniem karty dużej rodziny wynikających z 

ustawy o karcie o dużej rodziny. Zwiększenie dochodów i wydatków z tytułu dotacji przeznaczonej na 

dofinansowanie świadczeń, pomocy materialnej o charakterze socjalnym na zadania zlecone związane 

z przygotowaniem przeprowadzeniem wyborów do Sejmu Rzeczypospolitej Polskiej do Senatu 

Rzeczypospolitej Polskiej zarządzanych na dzień 15 października. Korekta planu wydatków w związku z 

bieżącą realizacją budżetu. Tego samego dnia zarządzenie w sprawie przeprowadzenia konsultacji 

społecznych projektu uchwały w sprawie zasad wyznaczania składu oraz zasad działania Komitetu 

rewitalizacji gminy Wąsosz. Termin rozpoczęcia konsultacji to 30 październik i zakończenie 30 listopad. 

Także miesiąc na konsultacje. Zostaną przeprowadzone w formie formularza uwag w postaci 

papierowej, który trzeba tu do nas przesłać do Urzędu lub złożyć osobiście oraz w postaci elektronicznej 

można będzie wysłać na adres urzad@wasosz.eu. Formularz będzie dostępny jako załącznik do 

zarządzenia, o którym mowa na stronie internetowej gminy Wąsosz. Zarządzeniami z dnia 19 

października, po zasięgnięciu opinii społecznej Komisji do spraw mieszkaniowych przydzieliłem lokale 

mieszkalne w ramach umowy najmu socjalnego lokali pochodzący z zasobu mieszkaniowego gminy 

Wąsosz, lokal 13 G/2 w Bełczu Małym i 12 /1 na Placu Wolności w Wąsoszu. 20października podpisałem 

zarządzenie w sprawie przeprowadzenia inwentaryzacji na dzień 31 grudnia i tam jest określony sposób 

przeprowadzenia inwentaryzacji, terminy i składy osobowe komisji oraz sposób jej rozliczenia. To z 

zarządzeń. 

Informacja to zał. nr 8 

15 października jak państwo wiecie, odbyły się wybory do Sejmu i do Senatu Rzeczypospolitej Polskiej. 

Może tak trochę statystyki. Frekwencja w powiecie górowskim samym wynosiła 65,25 %.  Jeżeli chodzi 

o gminę Wąsosz, to frekwencja wynosiła 65,9 % to najwięcej. I najmniej w gminie Niechlów 63,60 %. 

W gminie Wąsosz frekwencja była najwyższa w powiecie górowskim. To były wybory do Sejmu. Do 

Senatu frekwencja wynosiła w powiecie 65,12% w gminie Wąsosz 65,96% - najwięcej i w gminie 

Niechlów 63,04%. W referendum ogólnokrajowym frekwencja w powiecie górowskim wynosiła 

40,31%. W gminie Niechlów najwięcej wynosiła 47,48%. Najmniej w gminie Góra 37,37%, w gminie 

Wąsosz 41,98%. I teraz jeżeli chodzi o wyniki pokrótce, tylko przytoczę tutaj wyniki głosowania. Wiem, 
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że część z Państwa zna, bo na stronie sprawdziło sobie, czy na tablicę ogłoszeń. Wynik głosowania na 

poszczególne komitety liczby głosów nie będę podawał, podam procentowo. Komitet wyborczy Prawo 

i Sprawiedliwość 41,14%, koalicyjny Komitet wyborczy Koalicja Obywatelska, PO, Nowoczesna, Zieloni 

i jeszcze mam jakieś skróty. Nie przypomina sobie teraz to jest 24, 99%. Koalicyjny Komitet wyborczy 

Trzecia Droga to 11, 85 %, Nowa Lewica 9,14%, Konfederacja Wolność i Niepodległość 7, 82 %, 

Bezpartyjni Samorządowcy 3, 62%. Polska Jest Jedna 1, 43%. Z poszczególnych list z Komitetów 

największą liczbę głosów, może tylko podam tych kandydatów, którzy zdobyli w swoich komitetach 

największą liczbę głosów. Bezpartyjni Samorządowcy - Małgorzata Matusiak 124 głosy. Trzecia Droga - 

Tomasz Zimoch 406 głosów. Nowa Lewica - Krzysztof Śmiszek 313 głosów. Prawo i Sprawiedliwość - 

Mirosława Stachowiak Różecka 1409 głosów. Konfederacja Wolność i Niepodległość - Krzysztof Tuduj 

268 głosów. Koalicja Obywatelska - Alicja Chybicka 856 głosów. I Polska Jest Jedna Renata Sołtysiak 49 

głosów. Do Senatu też może podam. Było 3 kandydatów, Prawo i Sprawiedliwość -Jarosław Obremski. 

Komitet Koalicyjny wyborczy Trzecia Droga, Polskie Stronnictwo Ludowe - Kazimierz Ujazdowski i Michał 

Rado z Bezpartyjnych Samorządowców. Pan Jarosław Obremski- 43,75%, Kazimierz Ujazdowski - 40,3%, 

Michał Rado - 15,95%. Jeżeli chodzi o referendum, nie jest wiążące. Nie wzięła w nim udział więcej niż 

połowa uprawnionych do głosowania, ale odpowiedzi na pytania, może Państwa będą interesowały? 

Powiem ogólnie, że jeżeli chodzi o odpowiedzi na pytania to we wszystkich 4 pytaniach nie ma niższego 

procentu na nie niż 96%. Także jeżeli były odpowiedzi w referendum, to w większości były to odpowiedzi 

na nie i stanowiły przynajmniej 96%. To Wszystko, jeżeli chodzi o wybory. To znaczy nie wszystko, bo 

jeszcze jest jedna rzecz, która wyborów też dotyczy. Zgodnie z zapowiedziami z tym, co dostawaliśmy 

wcześniej, to za przekroczenie frekwencji 60% na terenie gminy, gmina miała zagwarantowane 250 

000,00 zł na koło gospodyń wiejskich, 250 000,00 zł na lokalne kluby sportowe i 1 000 000,00 złoty na 

dowolny cel dla gminy. Oprócz tego w związku z tym, że gmina uzyskała najwyższą frekwencję w 

powiecie, to kolejny 1 000 000,00 złotych na remizy. Tak było. W tej chwili próbujemy, że tak powiem 

dowiedzieć się, co z tymi pieniędzmi, bo za bardzo nikt nie odpowiada na te nasze rozeznania, ale 

spróbujemy się dowiedzieć, kiedy one by miały być, bo to jest na naszą gminę kwota 2,5 miliona złotych, 

czyli bardzo duża patrząc na to co można za to zrobić.  

Gmina Wąsosz aplikowała też w naborze do Polskiego Ładu i tutaj ten jeden z wniosków, bo składaliśmy 

3,  został oceniony pozytywnie. W związku z tym dofinansowanie 7 600 000,00 zł ogólna wartość 

inwestycji 8 000 000,00 złotych i w ramach tego będziemy znowu ponownie wykonywali drogi. Tych 

odcinków będzie dosyć sporo, bo ogólnie w 12 miejscowościach jest chyba z tego co pamiętam. Podam 

w metrach, bo te drogi jeszcze w niektórych miejscach to wiadomo, które to będą, a w niektóre jeszcze 

trzeba domówić z sołtysami i z radnymi, jeżeli będą problemy, to pewnie się tam do mówimy które. 

Wiklina 900 m, Ługi 500 m, Kobylniki 400 m, Cieszkowice 400 m, Wrząca Wielka 300 m - to jest wszystko 

około oczywiście długości, Chocieborowice 800 m, Drozdowice Małe 200 m, Wąsosz kilometr. Górka 

Wąsoska 400 m, Bartków kilometr. Baranowice 500 m i Podbiel 900 m.  

W dniu wczorajszym odbywał się też odbiór techniczny tego poprzedniego zadania. Wartość zadania 9 

444 128,60 zł. Przebudowaliśmy drogi w miejscowości Borowna, Cieszkowice, odcinek Czarnoborsko 

Wiewierz, Wąsosz okolice ulicy Polnej, ulica w Wąsoszu Rumiankowa, Makowa, Chabrowa, Sosnowa, 

Kalinowa, Jaśminowa i Azaliowa. Wykonawcą zadania było konsorcjum Przedsiębiorstwo Drogowo 

Melioracyjne , który był liderem konsorcjum oraz Drogtrans jako partner o wartości powiedziałem także 

to tyle. Są odebrane też drogi w Kobylnikach i w Ługach. To są krótsze odcinki dróg. Tutaj dotacja była 

z Terenowego Funduszu Ochrony Gruntów Rolnych i Leśnych. Całość inwestycji to wartość 689 296,18 

zł. 
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Aktualnie z Budżetu Obywatelskiego na osiedlu na ulicy Rawickiej jest realizowane zadanie Dziecięcy 

Raj wartość 177 413,13 zł. Wykonuje firma Prok- Bud Zakład Ogólnobudowlany Łukasz Prokocki. No z 

tego co wiem, to jest tylko oczekiwanie na zabawki i ta inwestycja będzie kończona.  

Jeżeli chodzi o rzeczy, które teraz aktualnie się dzieją, podpisałem w dniu wczorajszym z firmą Olo 

Mixbud Zakład Ogólnobudowlany Ryszard Olejnik umowę na kwotę 94 721,92 zł i to jest remont dachu 

oraz sufitów budynku świetlicy wiejskiej w miejscowości Cieszkowice. Próbowaliśmy różnych rzeczy i 

napraw i poprawianie jeden po drugim. Rozwiązaniem chyba najlepszym jest zrobienie tego dachu w 

taki sposób, żeby tam już w tej sali nie zalewało. Nie możemy praktycznie nic robić w tej sali z tego 

względu, że cały czas ten nieszczęsny dach gdzieś tam ta woda się wlewa. Myślę, że teraz już po tej 

inwestycji problem zniknie i będzie można normalnie tą świetlicę użytkować. Tam jeszcze trochę rzeczy, 

trochę nakładów jest, ale myślę, że, będzie już teraz dobrze. Także wykonawca obiecał, że w przyszłym 

tygodniu będzie już chyba wchodził na budowę. 

Podpisaliśmy też porozumienie z samorządami, innymi z terenu ZIT działania ZIT LGOW , czyli 

instrumentu, który będzie pozwalał na pozyskiwanie środków unijnych poprzez ZIT-y. To są takie 

zintegrowane inwestycje terytorialne. Stworzyliśmy swój obszar Legnicko - Głogowski i tutaj są 

wszystkie obszary z terenu Legnicko - Głogowskiego plus powiat górowski praktycznie w całości, więc 

porozumienie jest podpisane. Teraz te fiszki projektowe, które były do tej pory przygotowywane, 

będziemy starali się realizować. Mamy ogłoszony też przetarg na termomodernizację sali sportowej, bo 

tam w Wąsoszu było to wpisane i bodajże ścieżki rowerowe na tych naszych fiszkach. Oczywiście tam 

jakaś możliwość jeszcze zmian zapewne jest. Jest to 19 gmin wiejskich, 4 gminy miejskie, 7 gmin miejsko 

wiejskich, no i powiaty także to jest spora grupa samorządów. 

Obecnie trwają postępowania, opracowanie dokumentacji projektowo kosztorysowej na zadanie 

termomodernizację, remont budynku użyteczności publicznej, sala gimnastyczna w Wąsoszu. Termin 

składania ofert do 30 października. Opracowanie dokumentacji projektowo kosztorysowej na zadanie 

inwestycji, budowa 2 wyniesionych przejść w miejscowości Wąsosz, ulica Krótka i Korczaka to tutaj były 

interpelacje ze strony mieszkańców. Zresztą tam są różne zdarzenia drogowe, to jest zakręt przy POMie 

w kierunku tutaj stadionu, ten ostry, taki przy parkingu tam będziemy, to troszkę też przebudowywali. 

Na to dostaliśmy też środki z Urzędu Wojewódzkiego. 

Jest postępowanie drugie ogłoszone na zagospodarowanie odpadów z terenu gminy Wąsosz. W 

pierwszym postępowaniu nie wpłynęła żadna oferta. Mam nadzieję, że w tym postępowaniu ktoś taką 

ofertę złoży. 

Prace remontowe w świetlicy wiejskiej w  Pobielu. Tam jeszcze na tej części, którą gmina kupiła od 

prywatnej osoby jest zagospodarowywana ta część, jest częściowo zrobiona, ale jeszcze wymagała 

dodatkowych nakładów, także tutaj ten przetarg jest ogłoszony i do 3 listopada można składać oferty. 

Do 7 listopada można również złożyć oferty na modernizację świetlicy wiejskiej w miejscowości Płoski. 

Tam były próby realizacji, są próby cały czas realizacji z budżetu sołeckiego, ale ta świetlica, ja nawet 

nie miałem świadomości, ona jest dosyć spora i te nakłady na pewno nie pozwolą, żeby tylko z tego 

funduszu to robić, więc tutaj podjąłem decyzję, żeby tą świetlicę wyremontować w sposób, który 

umożliwiałby korzystanie z niej, bo na tą chwilę jest praktycznie nie do wykorzystania. Do 7 listopada 

można składać oferty. 

Minął już termin składania ofert na budowę kanalizacji w miejscowości Wąsosz, ulica Lawendowa, 

pierwszy etap. To jest odcinek tej kanalizacji, która będzie w przyszłych latach kontynuowana. Jest 

najkorzystniejsza oferta w tej chwili na 114 423,39 zł i podpisana umowa będzie z wykonawcą, którym 
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jest firma Roboty Ziemne Bartosz Jankowiak Zaborowice 4 przewidziana na dzień 31 października tego 

roku. 

Chciałem też państwa poinformować o tym, bo pochwalić się też jest czym. Pismo Wspólnota, czyli to 

jest takie pismo samorządu terytorialnego, to jest dwutygodnik i robi takie rankingi wydatków 

inwestycyjnych na przeliczeniu na jednego mieszkańca przez samorządy. I tutaj na 630 miast w Polsce 

poprzedni ranking obejmował lata 17 -19. Byliśmy na 460 miejscu, za lata 19 -21 lat 364, a za lata 20 - 

22 jesteśmy na miejscu 75, także awans jest zdecydowany i jesteśmy w tej zdecydowanej czołówce 

wśród miast w Polsce. Ten przelicznik jest na inwestycje najwyższy w powiecie górowskim i chyba w 

okolicznych tutaj miejscowościach też. Co prawda są oczywiście lepsi, bo jakżeby inaczej, a zwycięzcą 

tego plebiscytu została niedaleka nam gmina Ścinawa, która ten przelicznik na mieszkańca na 

inwestycje miała największy. 

Uczestniczyłem też w inauguracji kolejnego roku akademickiego w stowarzyszeniu naszym Uniwersytet 

Trzeciego Wieku i tutaj jest spora grupa słuchaczy, bo to jest 70 osób na tą chwilę. Jeżeli macie państwo 

kogoś, kto chciałby jeszcze uczestniczyć czy brać udział w zajęciach Uniwersytetu, to Uniwersytet w 

imieniu pani prezes Grażyny Owczarek zapraszam serdecznie. Można stworzyć Stowarzyszenie, które 

jest martwe i nie ma praktycznie działania. To są osoby, które wpłacają składki na dany rok akademicki, 

więc to są osoby aktywne i biorą rzeczywiście udział i bardzo się cieszę, że to Stowarzyszenie się cały 

czas rozrasta.  

Jeżeli chodzi o sprawy takie, o których tutaj też mówiliśmy i na Komisji, czy tam w spotkaniach z radnymi 

to o chodniku na ulicy 1 Maja. Rozmawiałem ze starostą, tutaj pan radny Andrzej Rapior o to dopytywał. 

Na ulicy Chabrowej od Chabrowej do Urbano chodnik powstanie w tym roku i to przejście dla pieszych, 

jak mnie pan starosta zapewnił, że też w tym roku powstanie. Jeżeli chodzi o stację, powiedzmy, że firmy 

Pierwszych do Wąsosza po tej stronie, gdzie jest stacja powiedzmy to ten chodnik planowana jest 

dokumentacja i ewentualne aplikowanie o środki w przyszłym roku. Jeżeli te środki się znajdą ja też 

zadeklarowałem już z góry, że na pewno będziemy w stanie się dołożyć, bo tam na tamtym odcinku aż 

dziwne, że nie dochodzi do takich zdarzeń drogowych, bo na całe szczęście, bo ci nieoznaczeni piesi, 

którzy idą w kierunku jednej z miejscowości najczęściej tutaj, w naszej gminie są nieoświetleni i jest 

ciemno. Także na pewno będzie bezpieczniej i takie mają zapewnienie z powiatu.  

Powiat górowski też składał wniosek na poprawę bezpieczeństwa w ruchu drogowym i otrzyma 

dofinansowanie właściwie, jeszcze tych pieniędzy fizycznie nie ma, będzie chodnik w Lubieniu od 

bloków tutaj do istniejącego chodnika także to też tam już mieszkańcy nie będą musieli chodzić 

poboczem, tylko będzie zrealizowany chodnik.  

Jeżeli chodzi o ścieżkę rowerową właściwie Trasę Miedzianą cały czas trwają prace geodezyjne z tego 

względu, że sytuacja na tej ścieżce jest, na tych torach jest taka, że wyszły nieścisłości geodezyjne na 

mapach i w rzeczywistości te 2 rzeczy, czyli rzeczywisty przebieg torów, a to co jest w mapach 

geodezyjnych nie pokrywają się i musimy ustalić granicę na odcinkach, w których to nie można wykonać 

tej mapy, także to jest teraz realizowane. 

Też będziemy tutaj wykonywali, właściwie wykonujemy w tej chwili dokumentację dotyczącą tej toalety 

miejskiej naszej, którą ma być na ulicy Narutowicza. W tej chwili ta koncepcja jest na ukończeniu z tym, 

że oczywiście tam swoje do powiedzenia ma nasza ulubiona instytucja, czyli pan Konserwator 

Wojewódzki Zabytków. I jeszcze pewne rzeczy musimy tam uzgodnić. Tam jest taki jak państwo 

przechodzą taki walący się budynek. No ale to dla nas to jest walący się budynek, a dla niektórych to 

jest perełka może i architektury, nie wiem. W każdym razie pracujemy nad tym, żeby po prostu to 

zburzyć, bo to tam ani dachu nie ma, ani bramy, wszystko się ledwo kupy trzyma, ściany są popękane i 

rozmawiałem tam z osobą od pana konserwatora i myślę, że tutaj to zrealizujemy. 
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Gmina Wąsosz też prowadzi prace poszukiwawcze, jeżeli chodzi o odwiert nowej studni, nowe ujęcie 

wody. Te prace prowadzone są w okolicy Młynar i tam też wstępnie zostało znalezione miejsce, w 

którym najprawdopodobniej jest woda i najprawdopodobniej jest jej sporo. Żeby dokładnie określić 

miejsce, w którym to jest, musieliśmy dodatkowo jeszcze zrobić kolejną ekspertyzę z zagęszczoną siatką 

pomiarową, co pozwoli na precyzyjne określenie, w którym miejscu należy ten odbiornik próbny 

wykonać i to jeszcze te prace się odbędą i myślę, że i odwiert próbny może się uda wykonać w tym roku, 

jeszcze żebyśmy mieli badania tej wody, żebyśmy wiedzieli, co tam jest. 

Gmina Wąsosz też przystąpiła do przetargu w grupie zakupowej przez firmę, która organizuje takie 

przetargi w grupach zakupowych na prąd na przyszły rok. Też te ceny są tak niestabilne, że obawiam się 

tego i zobaczymy, jak one się będą kształtowały. Mówi się o wzroście nawet stuprocentowym cen 

energii. Dla nas, dla gminy czy dla zakładu wodociągów, czy dla wszystkich jednostek będzie po prostu 

olbrzymim problemem, bo to na pewno podniesie koszty funkcjonowania.  

Spotkałem się również ze strażakami z OSP właściwie z prezesem z Komendantem gminnym, z Prezesem 

gminnym oraz tu przedstawicielem jeszcze z ksrg naszej Wąsoskiej i rozmawialiśmy o potrzebach tych 

naszych strażaków na kolejny rok. 

Uczestniczyłem też w zebraniach wiejskich, między innymi Kamień, Drozdowice Wielkie. 

Też taka miła uroczystość, czyli jubileusze pięćdziesięciolecia pożycia małżeńskiego. W imieniu pana 

Prezydenta wręczyłem tu naszym Jubilatom medale za długoletnie pożycie małżeńskie. Nie wszyscy 

mogli być, ale myślę, że wszyscy, którzy te medale otrzymali, są zadowoleni. Staramy się zawsze zrobić 

to bardzo uroczyście i myślę, że taki jest odbiór i to jest taki czas dla tych osób gdzie mogą sobie 

powspominać stare czasy i spotkać też niekiedy osoby, z którymi na przykład w tym samym dniu 

zawierały związek małżeński na przykład godzina po godzinie, także no fajne spotkania też przy tym si 

odbywają.  

Pożegnałem też z sołtysów, którzy zakończyli swoje kadencje w wyniku wyborów sołeckich, które odbyły 

się w tym roku. Pan Henryk Leśniewski z Lubiala, pan Andrzej Mazur Chocieborowice, pani Alicja 

Kowalczyk z Wrzącej Śląskiej i pan Marek Gryglewski ze wsi Kąkolno. 

Złożyliśmy też trochę wniosków o dofinansowania kolejne dla naszej gminy, żeby w tym rankingu za 

bardzo nie spaść. A może awansować. 

Z takich rzeczy, które już zrealizowaliśmy, to jest Kamień Górowski remont posadzki tam już jest 

dofinansowanie przyznane te 40 000,00 zł, zadanie jest rozliczone. Wniosek o płatność został 

pozytywnie oceniony, więc te pieniążki już są u nas.  

Jeżeli chodzi o Program Czyste Powietrze zostało złożonych ogólnie w gminie 44 wnioski, 28 umów, 

łączna kwota prawie 180 000,00 zł dotacji. 

Na Orlika modernizacja kompleksu sportowych Moje Bisko, tam prace się cały czas jeszcze odbywają, 

bo jeszcze się nie skończyły. W związku z podpisaniem umowy z Ministerstwem Sportu i Turystyki 

otrzymamy 50% dofinansowania, czyli 171 821,00 zł.  

Trwa inwentaryzacja oraz demontaż i odbiór wyrobów zawierających azbest. Została przeprowadzona 

aktualizacja i zostało zakończone to zadanie i zakończył się też demontaż i odbiór wyrobów 

zawierających azbest od mieszkańców gminy Wąsosz. Łącznie 55,31 t azbestu. 

Gmina Wąsosz złożyła również wniosek na realizację inwestycji, modernizacja infrastruktury 

oświetlenia na terenie gminy Wąsosz. Inwestycja będzie polegała na wymianie tych opraw 

oświetleniowych, które mamy zgłoszone w Enei, bo okazuje, że nie wszystkie mamy zgłoszone w Enei, 
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na energooszczędne i przewidywana wartość inwestycji na wykazie, który otrzymaliśmy z Enei tych 

lamp, które tam mamy w ewidencji - wniosek złożony jest na kwotę 1 244 500,00 zł i dofinansowanie 

w tym by wynosiło 995 600,00zł wkład własny gminy 248 900,00 zł. Patrząc na ceny prądu i na to co 

nas czeka, to na pewno, jeżeli byśmy otrzymali te pieniądze, to jest kolejny krok do jakiś tam 

oszczędności, bo na to oświetlenie wydaje się sporo. Do państwa sołtysów mam nadzieję, że dotarły 

pisma odnośnie tego, żeby zwracać uwagę, kiedy to oświetlenie się włącza i wyłącza, bo ja nieraz jak 

jadę to widzę, każdy z pracowników też tam zgłasza, ale nieraz są sytuacje, że ona się za wcześnie 

włącza, za wcześnie się wyłącza, więc prosiłbym o informację taką tutaj do nas do Urzędu, będziemy 

interweniowali.  

Jeżeli chodzi o Budżet Obywatelski na przyszły rok, to od dnia 25 października do  31 października można 

głosować. Mamy 5 projektów. Projektów po początkowej ocenie było 4, ale jeden ze złożonych 

wniosków w wyniku odwołania został przywrócony na listę, więc jest 5 projektów i z tych projektów to 

jest doposażenie i zagospodarowanie parku przy Publicznej Szkole Podstawowej imieniem Juliana 

Tuwima w Czarnoborsku w całoroczną siłownię napowietrzną. Wesoły plac nauki i zabawy przy PSP w 

Płoskach. Modernizacja świetlicy wiejskiej w Pobielu. Budowa stałej instalacji nawadniających boisk 

sportowych w Wąsoszu. I na straży bezpieczeństwa naszej gminy to jest projekt strażaków ratowników 

OSP Wąsosz, Czeladź i Płoski. Zachęcam do głosowania w Budżecie Obywatelskim. Myślę, że każdy 

projekt jest warty uwagi, każdy ma swoich zwolenników także warto głosować na każdy z tych 

projektów i pokazać też dzięki temu swoją aktywność w naszym lokalnym życiu społecznym. Myślę, że 

na tym wszystkim nam zależy, żebyśmy wspólnie mogli realizować czy kreować tą rzeczywistość w 

naszej gminie.  

Jeżeli chodzi o wniosek o dofinansowanie na zadania z Programu Cyfrowa Gmina ze złożony przez 

Gminę Wąsosz wniosek o płatność tam kwota była 211 920,00 zł został 2 października zatwierdzony 

przez Skarb Państwa i jest pozytywnie rozpatrzony. Fundusz Sołecki tutaj rok się kończy drodzy Państwo. 

Tam wiem, że część z Państwa jest już w trakcie realizacji, więc faktury pewnie zaczną zaraz spływać. 

Plan 629 042,00 zł, wykonanie 382 560,03 zł. Także proszę o realizowanie w tym krótkim okresie tego, 

co mieliście państwo założone.  

Jeżeli chodzi o dofinansowanie budowy i przydomowych oczyszczalni ścieków w tym roku było 5 

wniosków i łączne dofinansowanie tych 5 wniosków to kwota 20 000,00 zł. Kolejną sprawą są dobre 

informacje nareszcie chciałoby się powiedzieć. We wtorek przekazałem grunt pod budowę nowego 

komisariatu nowego posterunku policji. Właściwie to nie komisariat, posterunek policji w Wąsoszu przy 

ulicy Rzemieślniczej. Z panem Robertem Frąckowiak - pierwszym zastępcą Komendanta 

Wojewódzkiego Policji podpisaliśmy akt notarialny. Budowa ma się rozpocząć w terminie 5 lat od 

przekazania tej nieruchomości, ale z informacji takich od pana komendanta uzyskanych, planowane jest 

to do realizacji w przyszłym roku, jeżeli coś się nie przewróci to będziemy chcieli zabezpieczyć zgodnie 

z deklaracją, w tym roku było 500 000,00 zł na udział gminy w realizacji tego zadania i tutaj komendant 

akurat był w tej sprawie optymistą. Mówi, że to jest naprawdę do zrobienia. Działka w każdym razie już 

jest przekazana. Jeżeli chodzi o akcyzę, zwrot podatku akcyzowego zawartego w cenie oleju 

napędowego został wypłacony rolnikom 24 października i ogólna kwota tej wypłaty to 764 811,19 zł. 

Jeżeli chodzi o wynajem świetlic, trochę statystyki. Czeladź Wielka 2 wynajmy w tym okresie, Dochowa 

1, Lubiel 1, Świniary 1, Wiewierz 1, Wodniki 2 i Pobiel 1. Tu mi się skończyły wszystkie kartki, czyli 

skończyłem informacje.  

 

 

Dyskusja: 
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 Radny J. Chorostkowski- Panie Burmistrzu jeżeli w przeciągu 5 lat nie zrobimy tego to grunt wraca do 

nas? 

Burmistrz - Tak, zwraca nam grunt. To jest zapisane w akcie notarialnym.   

Radna E. Dąbek – Wspominał Pan o przejściu dla pieszych z Chabrowej to będzie w kierunku tego bloku? 

Burmistrz -  Tak to będzie jak ten odcinek nowy powstanie chodnika to tam mają też zrobić przejście na 

powiatówce żeby przejść na ten chodnik który no nazywamy chodnikiem on tak no wygląda jak chodnik, 

powiedzmy że to jest chodnik. 

Radna E. Dąbek - No jeszcze tylko może z innej puli, ale wnioskowałam o wykoszenie poboczy tam przy 

ulicy Kolejowej. Nie wiem czy pismo tam zostało wysłane w tej sprawie?  

Burmistrz - Interweniowaliśmy nawet chyba telefonicznie i mają swój harmonogram i nie mogą, że tak 

powiem przenosić się tak odcinkami, gdzie kto chce. No i będą w kolejności szli. Tak jest, interwencja 

była, także działamy w tej sprawie.  

Radny W. Stolicki - Przepraszam, panie Burmistrzu, moje pytanie jest takie, co ze świetlicą Bartków? 

Obiecywaliśmy wiele razy, że jakiś pomóc im tam rzucimy. Co ma powiedzieć mieszkańcom?  

Burmistrz - Co powiedzieć? To, że mieszkańcy mieli się określić, co oni dokładnie tam potrzebują. Taka 

była rozmowa i deklarowaliśmy oczywiście i oczywiście to zrobimy. Miało być wymiana frontów czy 

blatów gdzieś tam w kuchni, miała być wymiana okien no ale to muszę się spotkać z panią sołtys i 

porozmawiać, bo do tej pory nie było kontaktu, to znaczy nie miałem żadnej informacji co. My jesteśmy 

gotowi na to, żeby to sfinansować.  

Radny W. Stolicki - Obiecywaliśmy przy każdym zebraniu i ostatnio też obiecanki poleciały z naszej 

strony przy wyborze sołtysów.  

Burmistrz - No i oczywiście ja się od tego nie odżegnuję, tylko była mowa o tym, że sołtys się zwróci o 

tym, co dokładnie potrzebuję, a nie zwrócił się także czekam cierpliwie. Dobrze, dziękuję bardzo.  

P. Krystyna Maksymiak – sołtys wsi Rudna Wielka - W jakim stanie jest obecnie OSP w Rudnie Wielkiej?  

Burmistrz - To znaczy, jeżeli chodzi o jednostkę Straży Pożarnej w Rudnej Wielkiej, to ja powiem tak, 

rozmawialiśmy też ze strażakami tutaj naszymi o tej jednostce. Od jakiegoś czasu w ogóle nie wyjeżdża 

na żadne akcje. Tam nawet poprosiłem pana komendanta gminnego OSP, żeby zrobić zebranie ze 

strażakami. Odbyło się to zebranie ze strażakami. To chyba było nawet na początku roku, bo wiem, że 

tam było dosyć chłodno. Pojawiliśmy się we 2 z panem Komendantem i powiedzmy, że 2 strażaków. 

Prosiliśmy obecnego tam komendanta o to, że ja zadeklarowałem wszelką pomoc ze swojej strony 

odnośnie tego i żeby zrobić jakieś badania. No była deklaracja, że tak będziemy robili badania. Są 

chłopaki, jak to to tak się potocznie mówi, którzy chcą jeździć i będziemy jeździli. No ale wyjazdów nie 

ma nawet do zdarzeń, które odbywają się na miejscu i nie ma 3 osób, żeby wyjechać, więc tutaj sens 

istnienia takiej jednostki  jest tylko wtedy, gdy ona wyjeżdża. W tej chwili ona jest zawieszona i  jeżeli 

będą chętne osoby, to ja dalej deklaruję, zresztą to osoba, która tam jest komendantem wie, że gmina 

oczywiście wspomoże wszelkie działania, ale na tą chwilę nie widać tam żadnego za bardzo ruchu, 

zainteresowania. Gmina finansuje te badania dla strażaków ochotników, finansuje kursy pierwszej 

pomocy dla osób, które chcą, no ale jeżeli tego zainteresowania nie ma. Ja chętnie przyjadę na zebranie 

i spotkam się z mieszkańcami czy tu państwa czy w Małej Rudnej, czy też może w Dochowej... No 

przecież to jest jednostka na północy, która powinna normalnie działać. Nie ma wyjazdów, no paliło się 

tam przy wyjeździe na Wąsosz, w tym budynku kotłownia - nie było. Jakieś tam, nawet prozaiczne 

wyjazdy do likwidacja gniazda os -  nie ma, muszą jeździć nasi z  KSRG. 



12 
 

P. Krystyna Maksymiak – sołtys wsi Rudna Wielka - Mieszkańcy żałują, że to nie funkcjonuje, spróbujemy 

to jeszcze jakoś... Miały być rozmowy z Chemeko. 

Burmistrz - No i były rozmowy z Chemeko no, ale to też miała osoba, która jest komendantem w Rudnej  

przekonać te osoby, żeby porobiły kursy bo Chemeko, co ma na swoim terenie też wóz strażacki, który 

mogliby.. Pomysł był taki, żeby osoby, które będą, gmina opłaci kursy, pracują na Chemeko, jest pożar, 

są członkami OSP w Rudnej Wielkiej, wychodzą z pracy jadą do pożaru, bo są blisko, bo są na już tak. 

No ale widocznie tam też nie ma zainteresowania. Prosiłem pana, który się tym tam zajmuje, miał 

rozmawiać i nie ma chętnych. No takie są odpowiedzi. Także jak będą chętni, to ja podtrzymuję, w 

każdej chwili możemy kierować na badania, nie ma problemu.  

P. Krystyna Maksymiak – sołtys wsi Rudna Wielka – To dobrze to spróbujemy jeszcze skonsultować z 

mieszkańcami.  

Burmistrz - Bardzo proszę porozmawiać tylko to musi być deklaracja nie na zasadzie takiej, że może 

byśmy pojeździli, tylko będziemy jeździli. Mamy też takie deklaracje niekiedy i zrobiliśmy kursów 

procentowo do tego, co o gmina opłaca kursy i szkolenia, a osobom, które chcą jeździć w OSP do tego 

co do tych osób, co jeżdżą, to jeździ tak naprawdę może z 10 - 15% osób, które ukończyły kursy. Tak 

chcę kurs, chce kurs, chcę kurs, bo tam oczywiście jeszcze za udział w kursie jest tam jakaś płatność i 

później po tych kursach nie ma chętnych do jeżdżenia. Ogólnie robi się problem, tylko ciekawe jest to, 

że 20 km dalej na północ już nie ma takich problemów w innych gminach, bo wręcz jest bardzo duże 

zainteresowanie, a tutaj jest to słabe. Nie wiem, albo to jest zbyt hermetyczne albo, no nie wiem. Trzeba 

nowe osoby przyjmować. Ja jestem zwolennikiem tego, żeby te kursy robić i żeby te osoby przyjmować 

nowe, tylko żeby one chciały jeździć, bo trzeba jeszcze mieć świadomość, tutaj strażacy napisali o tym 

budżecie obywatelskim o swoim projekt na doposażenie i tak dalej, jasne te pieniądze gmina w bardzo 

dużej ilości do tych straży tak naprawdę na straże... Inaczej, my wydajemy na straże sporo i nie  

wzbraniam się przed tymi wydatkami, te rzeczy najpotrzebniejsze robimy tylko, że w przypadku 

uruchomienia takiej jednostki jak u państwa to też, żeby to uruchomić i doprowadzić do stanu choćby 

sprzed tam 7 - 8 lat jak to było, to potrzeba kilkaset tysięcy złotych, tu się nie ma co oszukiwać, to jest 

nowy sprzęt, to są już nowe węże, to jest nowe umundurowanie i to kosztuje i oczywiście bardzo 

chętnie te pieniądze gmina wyda na ten cel tylko, żeby byli chętni., to jest najważniejsze. Tacy mocno 

zadeklarowani. Dziękuję bardzo, 

P. Krystyna Maksymiak – sołtys wsi Rudna Wielka - A jeszcze odnośnie świetlicy dachu. 

Burmistrz - Lada moment, nawet nie wiem, czy nie dzisiaj albo jutro będzie przetarg ogłoszony tak jak 

rozmawialiśmy. 

P. Krystyna Maksymiak – sołtys wsi Rudna Wielka - Czyli jest już do przetargu? 

Burmistrz- Tak, dokumentacja jest, kosztorys jest, będziemy ogłaszali przetarg, nawet nie wiem mówię, 

albo dzisiaj, albo jutro przetarg będzie ogłoszony. Dziękuję.  

 

Przewodniczący poprosił aby zabierać głos kiedy są wolne wnioski i głosy.  

Przerwa w obradach od 11:03 do 11:09 

11:03 – obrady sesji opuścił radny J. Chorostkowski. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie obniżenia średniej ceny skupy żyta dla celów podatku rolnego 

w roku 2024. 
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Projekt uchwały omówił Burmistrz - Proszę Państwa, jeżeli chodzi o cenę żyta na 2024 rok w 

rozporządzeniu, w komunikacie właściwie Prezesa Głównego Urzędu Statystycznego została ta cena 

określona, żeby przyjąć ją do podatku rolnego na kwotę 89, 63 zł za kwintal ja proponuję, żeby 

zmniejszyć tą kwotę do 80,00 zł za kwintal. Proponowany wzrost w stosunku do roku ubiegłego przez 

Prezesa Głównego Urzędu Statystycznego, właściwie to statystyka mówi, że wzrost o 21%. Ja proponuję 

wzrost o, chciałbym zaproponować wzrost o 17%, czyli z 68,00 zł do 80,00 zł, a było 74,89 zł w  tamtym. 

74,00 zł było ustalone za ubiegły rok, a teraz jest 89,63 także wzrost o 12 zł z 68,00 zł do 80,00 zł. 

Dziękuję bardzo.  

Opinia Komisji Budżetu, Inwestycji i Miałem Komunalnego była pozytywna. 

Opinia Komisji Oświaty, Kultury, Zdrowia, Sportu i Opieki Społecznej była pozytywna. 

Opinia Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska była pozytywna. 

Dyskusji nie było. 

Przewodniczący poddał pod głosowanie projekt uchwały.  

Głosowało 13 radnych. 

Rada Miejska Wąsosza  podjęła uchwałę nr  LVI/416/23  w sprawie obniżenia średniej ceny 
skupu żyta dla celów podatku rolnego w roku 2024  10 głosami za ( Czaja R., Dąbek E., 
Królikowski K., Smektała A., Maślejak J., Ptak D., Rapior A., Skibniewski T., Stolicki W., Szyjka 
R.,) 0 „ przeciw,  2 „Wstrzymuję się”( Aleksandrowicz E., Zapór Z.) 

Protokół z głosowania to zał. nr 9 

Uchwała nr  LVI/416/23  to zał. nr 10 

7. Podjęcie uchwały w sprawie określenia zasad udzielania dotacji na sfinansowanie 
prac konserwatorskich, restauratorskich lub robót budowlanych przy zabytku 
wpisanym do rejestru zabytków. 

Projekt uchwały omówiła Pani Edytę Paszkowską pracownik referatu Budownictwa i Inwestycji Urzędu 

Miejskiego w Wąsoszu - Szanowny Panie Przewodniczący, Szanowna Rada, Szanowni Państwo. 

Przedstawiamy Państwu projekt uchwały w sprawie określenia zasad udzielania dotacji na 

sfinansowanie prac konserwatorskich, restauratorskich oraz robót przy zabytku wpisanym do rejestru 

zabytków. Jest to odświeżona wersja uchwały z 2008 roku, która również określała zasady udzielania i 

rozliczania dotacji na prace przy zabytkach. Uchwała z 2008 roku wymagała jednak aktualizacji pod 

względem formalno prawnym, pod względem obowiązujących przepisów. Projekt niniejszej uchwały 

został również przedłożony Prezesowi UOKiK, który nie zgłosił zastrzeżeń do projektu uchwały. Co 

najbardziej istotne? Uchwała wymagała również aktualizacji z uwagi na dofinansowanie z Rządowego 

Programu Odbudowy Zabytków. Z wniosków złożonych przez gminę Wąsosz pozytywnie zostały 

ocenione 2 zadania, a mianowicie na remont Kościoła pod wezwaniem Świętych Apostołów Piotra i 

Pawła w Sułowie Wielkim oraz na remont Kościoła pod wezwaniem Wniebowzięcia Najświętszej Marii 

Panny w Ługach. W związku z tym uchwała musiała również zostać zmieniona pod kątem wysokości 

dotacji. W przedłożonym Państwu projekcie uwzględniono możliwość udzielania dotacji w wysokości 

do 100% nakładów koniecznych. Dziękuję bardzo.  

Opinia Komisji Budżetu, Inwestycji i Mienia Komunalnego była pozytywna. 

Radni nie wzięli udziału w dyskusji. 

Głosowało 12 radnych. 
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Rada Miejska Wąsosza podjęła uchwałę nr  LVI/417/23 w sprawie określenia zasad 
udzielania dotacji na sfinansowanie prac konserwatorskich, restauratorskich lub robót 
budowlanych przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków  12 glosami za (Czaja R., Dąbek 
E.,  Aleksandrowicz E., Królikowski K., Smektała A., Maślejak J., Ptak D., Rapior A., Skibniewski 
T., Stolicki W., Szyjka R., Zapór Z.) 0 „ przeciw, 0 „ Wstrzymuję się” 

Protokół z głosowania to zał. nr 11 

Uchwała nr  LVI/417/23  to zał. nr 12 

8. Podjęcie uchwały zmiany uchwały Rady Miejskiej Wąsosza nr XXXV/217/09 z dnia 27 
października 2009r. w sprawie regulaminu wynagradzania nauczycieli zatrudnionych 
w szkołach i przedszkolu podległych Gminie Wąsosz określającego wysokość oraz 
szczegółowe warunki przyznawania nauczycielom dodatków: motywacyjnego, 
funkcyjnego i za warunki pracy a także szczegółowe warunki obliczania i wypłacania 
wynagrodzenia za godziny ponadwymiarowe i godziny doraźnych zastępstw, nagród 
i niektórych innych składników wynagrodzenia, a także dodatku mieszkaniowego. 

Pani Krystyna Szwed Mrówka omówiła projekt uchwały – Szanowni Państwo proponujemy 
zmianę uchwały zmieniającą uchwałę w sprawie Regulaminu wynagradzania nauczycieli 
zatrudnionych w szkołach podległych gminie Wąsosz. Zmiana zaproponowana przez 
Burmistrza została pozytywnie uzgodniona ze Związkami Nauczycielstwa Polskiego, a dotyczy 
wysokości dodatku motywacyjnego, który jest jednym ze składników wynagrodzenia 
nauczycieli. Proponujemy podwyższanie tego dodatku, ze stawki w widełkach od 1 do 15 na 
stawkę od 10 do 25% wynagrodzenia zasadniczego nauczyciela. Ostatnia zmiana tego dodatku 
motywacyjnego była wprowadzona w 2014 roku. To wszystko, dziękuję. 

Opinia Komisji Oświaty, Kultury, Zdrowia i Sportu i Opieki Społecznej była pozytywna. 

Radni nie podjęli dyskusji w tym temacie. 

Głosowało 12 radnych. 

Rada Miejska Wąsosza podjęła uchwałę nr  LVI/418/23 w sprawie zmiany uchwały Rady 
Miejskiej Wąsosza nr XXXV/217/09 z dnia 27 października 2009r. w sprawie regulaminu 
wynagradzania nauczycieli zatrudnionych w szkołach i przedszkolu podległych Gminie 
Wąsosz określającego wysokość oraz szczegółowe warunki przyznawania nauczycielom 
dodatków: motywacyjnego, funkcyjnego i za warunki pracy a także szczegółowe warunki 
obliczania i wypłacania wynagrodzenia za godziny ponadwymiarowe i godziny doraźnych 
zastępstw, nagród i niektórych innych składników wynagrodzenia, a także dodatku 
mieszkaniowego 12 glosami za (Czaja R., Dąbek E.,  Aleksandrowicz E., Królikowski K., 
Smektała A., Maślejak J., Ptak D., Rapior A., Skibniewski T., Stolicki W., Szyjka R., Zapór Z.) 0 „ 
przeciw, 0 „ Wstrzymuję się” 

Protokół z głosowania to zał. nr 13 

Uchwała nr  LVI/418/23  to zał. nr 14 

9. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany budżetu gminy Wąsosz na 2023r. 

Pani Jadwiga Radzewicz, skarbnik gminy została poproszona o przedstawienie projektu uchwały -  

Wysoka Rado, Szanowni Państwo, proponujemy zmianę budżetu bieżącego o kwotę po stronie 
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dochodów wydatków 87 150,91 zł. Podyktowane jest to zwiększeniem dotacji o 34 000,00 zł, dotacji 

przeznaczonej na zorganizowanie bezpłatnych przewozów do i z lokalów wyborczych, na wypłatę diety 

dla mężów zaufania, na realizację świadczeń pielęgnacyjnych przez Ośrodek Pomocy Społecznej, na 

kartę dużej rodziny. Również otrzymaliśmy środki na zakup podręczników i materiałów edukacyjnych 

dla dzieci. Zwiększono środki z Funduszu Przeciwdziałania COVID 19 to są środki głównie przeznaczone 

na wypłatę dodatków energetycznych i gazowych, również z Funduszu Pomocy na realizację zadań 

związanych z pomocą obywatelom Ukrainy dostaliśmy zwiększenie. Złożyły również sołectwa wnioski o 

zmianę ostatnią, ponieważ tylko do końca października można zmieniać Fundusz Sołecki, czyli już więcej 

zmian nie można dokonywać, ale w związku z tym z tymi wnioskami, które zostały złożone dosyć dużo 

miejscowości, bo tutaj Cieszkowice, Chocieborowice, Drozdowice Małe, Gola i Górka, Kamień, 

Kowalowo, Rudna, Sułów Wielki, Wiklina, Zbaków jeden i drugi. Również proszę Państwa o 53 000,00 

zł zwiększamy dochody własne z tytułu realizacji dochodów powyżej ich planowanych wartości i 

dokonujemy korekty planu wydatków związanych z bieżącą realizacją budżetu. I to wszystko, dziękuję 

bardzo. 

Opinia Komisji Budżetu Inwestycji i Mienia Komunalnego była pozytywna. 

Nie było dyskusji. 

Głosowało 12 radnych. 

Rada Miejska Wąsosza podjęła uchwałę nr  LVI/419/23 w sprawie zmiany budżetu gminy 
Wąsosz na 2023r 12 glosami za (Czaja R., Dąbek E.,  Aleksandrowicz E., Królikowski K., 
Smektała A., Maślejak J., Ptak D., Rapior A., Skibniewski T., Stolicki W., Szyjka R., Zapór Z.) 0 „ 
przeciw, 0 „ Wstrzymuję się” 

Protokół z głosowania to zał. nr 15 

Uchwała nr  LVI/419/23  to zał. nr 16 

10. Informacje przewodniczącego rady. 

Pan Przewodniczący poinformował, że informacja  o stanie realizacji zadań oświatowych w gminie 

Wąsosz w roku 2022/2023 została złożona w Biurze Rady do wglądu dla radnych. 

11. Wolne głosy i wnioski. 

 

Pani Katarzyna Grebeinstein – sołtys wsi Sułów Wielki - Chciałam zapytać czy była by możliwość po 

prostu takiej pomocy w przycięciu drzew albo krzewów przy drodze powiatowej Rudna - Wąsosz? Te 

gałęzie, krzewy one się wrastają już w tą drogę. Ostatnio przedsiębiorca prywatny przyciął to na własną 

rękę. No ale to nie jest obowiązku nas osób prywatnych, po prostu już w pewnym momencie wymijania 

jedno auto musiało stawać żeby mogło przyjechać drugie. No na to są środki, muszą być w powiecie 

uważam i no niestety, ale 20 lat temu przy innych maszynach i nie takiej ilości maszyn były te pobocza 

i rowy bardziej zadbane jak teraz obecnie. Dziękuję. 

Burmistrz – Jasne,  porozmawiam z Panem Starostą. 

Edward Borecki Sołtys Lubiel -  Ja mam takie zapytanko do pana Przewodniczącego. W kwietniu 

mieliśmy temat spotkania w Lubielu i pan ostatni raz był na tym spotkaniu. Teraz pan podejmuje decyzję 

znów samodzielnie. Jak to jest możliwe Państwo radni, że Pan Przewodniczący, pan radny podejmuje 

decyzję wbrew woli mieszkańców? My staramy się, my robimy, a pan nam kłody pod nogi stawia. Jakiś 

chodniczek Pan wymyślił, bo co? Bo tam jedno dziecko do szkoły, a z bloków wchodzi 10- 15 dzieci, 
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prawda? Remizę remontujemy, koło gospodyń prężnie działa i będziemy robić wbrew woli pańskiej, a 

pan zrobił sobie na wiosnę rondo, że pan wchodzi w kapciach do garażu, auta nie mogą się minąć tak 

jak tutaj pani drzewa przeszkadzały, 2 ciągniki się nie miną, muszą po krawężnikach, po tym pięknym 

placu jeździć. No coś tutaj jest nie tak. Nawet pan nie dopilnował posiadania trawy na tym i jeszcze 

sąsiadom zalewa podwórka. No tu jest jakiś jeden wielki bubel i tu jest pańska decyzja tylko osobista. 

Pan na zebraniu wyboru sołtysów co powiedział? Żądałem 3 razy listy kto podpisał z mieszkańców, kiedy 

było spotkanie na temat tego ronda. Nie było. Pan powiedział, to jest mój wymysł, moja robota. Teraz 

pan wymyśla jakiś chodnik, o którym mieszkańcy nie wiedzą? Zapraszamy jutro na godzinę 19 mamy 

spotkanie z Radą, z kołem gospodyń, a Pan rzuca nam kłody pod nogi. Coś tutaj jest nie tak, dziękuję. 

Radny W. Stolicki -  Jeżeli chce pan odpowiedzi, to jest jedna zasada, że ja nie wymuszam czy coś w tym 

rodzaju. Ja składam interpelację, które powinienem składać. I tu teraz, czy pan Burmistrz wykona to, 

czy nie wykona to jest w kwestii pana Burmistrza. Interpelacje składałem też w stosunku tych 

chodników, tak jak Pan mówi ronda. Dlaczego? Dlatego, że tam też ludzie mieszkają, a pan uważa, że 

tam mieszkają podludzie. Ja twierdzę, że mieszkają ludzie. Teraz druga sprawa, czy wiedział pan o tym, 

że jest droga robiona na kolonii? Też pan nie wiedział o tym nawet, też składałem interpelację. Ale to 

się odbija echem takim, że ktoś mówi za kogoś i przyswaja sobie jakieś tam prawa. Ja żadnych praw 

sobie nie przyswajam. Wykonuję swoje obowiązki radnego. 

11:26 – wyszedł radny Andrzej Rapior 

Edward Borecki Sołtys Lubiel - Panie Przewodniczący droga robiona była na kolonie. Ja nie byłem 

sołtysem. Ja nie byłem w Radzie, nic nie robiłem, byłem mieszkańcem, obserwowałem, co pan działa. 

Pan z panem Henrykiem działaliście dobrze, dlaczego z kołem gospodyń pan nie współpracuje na 

zebrania? Pan nie przychodzi, tylko rzuca nam kłody, bo ja jako Borecki postawiłem się na spotkaniu i 

panu to wygarnąłem, tak i już jest obraza majestatu, a pan wkręca w to, że to są mieszkańcy. Jacy 

mieszkańcy proszę pana?  

Radny W. Stolicki  - To tam też nie mieszkają mieszkańcy, też podludzie. 

Edward Borecki Sołtys Lubiel - Panie Przewodniczący, nie odbijajmy piłeczki, ale przyjdź pan na zebranie. 

Dlaczego pan nie przychodzi na zebranie?  

Radny W. Stolicki  - Po prostu moja osoba jest niemile widziana, tak mi powiedziano więc o czym 

będziemy rozmawiać? Proszę pana, ja tu jak przyszedłem stworzyłem drużynę, którą prowadziłem 10 

lat przygotowałem i zrobiłem dożynki i dzisiaj mi podziękowano jak podziękowano więc po co ja mam 

przychodzić, skoro mnie tam nie chcą? Więc ja czekam do końca kadencji i podziękuję. Wybierzecie 

sobie takiego radnego, jak będziecie chcieli. 

Radny E. Aleksandrowicz - Panie Burmistrzu, ja odnośnie tych nieszczęsnych rogów w 

Pobielu. Czy ta decyzja z Wód Polskich już jest, czy nie ma? Czy to się jeszcze przeciąga, przedłuża? 

Bo to już kończymy rok a.. 

Burmistrz - Tak przykrycie tych rowów to jest ten operat wodno prawny i tak de facto no, ja też 

rozmawiałem z panią sołtys i jak przykryjemy te rowy, to przykryjemy już na amen. I ktoś będzie, no 

myślę, że tam nikt nie ma podłączone nic do tego . Jesteśmy oczywiście skłonni to zrealizować z tym, że 

tam osoba, która patrzyła na to, no to też widziała te rzeczy, które tam się dzieją i mieszkańcy myślę, że 

niech sobie najpierw uporządkują u siebie trochę rzeczy o tym o czym mówimy i wtedy to zrobimy. No 

bo nie chcę też tak wie pan, żeby komuś nie zrobić pod górkę. 
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Radny E. Aleksandrowicz - Tutaj jest taki priorytet jest rów u Pani Chorostkowskiej, pani Majdowej. Ten 

rów jest nieciekawy, bo wie pan, tam jest przy samej posesji i jego, by należało przykryć, bo to jest 

nawet dla bezpieczeństwa tej posesji i drugi rów jest za budynkiem gospodarczym. To jest u państwa 

Kurek między panem Topolnickim a państwem Kurek. 

Burmistrz -  Jeżeli mówimy o niecałościowym a odcinkowym przykrywanie, to prędzej. 

Radny E. Aleksandrowicz - To najważniejsze te dwa odcinki. A o tych resztę co pan mówi no to tak jak 

żeśmy kiedyś rozmawiali no gospodarka ściekowa jest jaka jest.  

Burmistrz - Do końca sierpnia musimy przeprowadzić kontrolę szamb i myślę, że wiele spraw się w tym 

czasie rozwiąże, także proszę uczulić mieszkańców, kto nie ma szamba, to będziesz miał problem, albo 

rachunków na wywóz szamba to będzie problem na pewno, bo to będziemy kontrolowali i to nie jest 

wymysł gminy, bo w każdej gminie to będzie realizowane, a to jest wymysł... Ustawowy obowiązek. No 

nie wymysł, ustawowy obowiązek. 

Radny T. Skibniewski - Panie Burmistrzu, ja tutaj odnośnie tak powiedzmy względów bezpieczeństwa, 

mimo tego, że przekazaliśmy tą działkę pod budowę posterunku policji, bardzo bym prosił o 

zabezpieczenie tego wykopu teraz na Wszystkich Świętych z tego względu, że tam jest dość wysoka 

trawa, parkują tam samochody na Wszystkich Świętych, tak że mówię tak, tymczasowo.  

Burmistrz - Tak, taśmy mamy to ogrodzimy. 

Radna R. Czaja - Ja mam takie zapytanie odnośnie kanalizacji. Zapytała mnie osoba, w jaki w jakim czasie 

mniej więcej będą kanalizowane Cieszkowice? 

Burmistrz - Termin nie jest teraz nawet znany. Nie wykonujemy żadnych dokumentacji. Jedyną 

dokumentację, którą mamy na kanalizację oprócz tutaj tych miejscowych ulica Mieszka I jest 

dokumentacja i jest dokumentacja na Gole Wąsoską. No i będziemy zgodnie chyba z tym dokumentacją 

robili, bo tu sposób podłączenia jest najprostszy chyba i najbliżej jest do tej kanalizacji, ale koszt samej 

Goli Wąsoskiej to jest kosztorysową o około 8,5 miliona złotych. Także patrząc na Cieszkowice, które są 

bardziej rozległe i tej sieci zapewne trzeba więcej, to myślę że to jest temat kolejnych lat. Zobaczymy 

jak ze środkami z KPO i jeżeli te środki wpłyną one w dużej części mają iść na ochronę środowiska, na 

pewno będziemy aplikowali i na pewno będziemy starali się kanalizować przynajmniej te miejscowości 

w promieniu, powiedzmy, że tak realnie do tam 6 - 7 km około Wąsosza, ale jest jeszcze jeden problem, 

który już tutaj spółka też tam w jakiś sposób rozwiązuje. Złożony wniosek do Wojewódzkiego Funduszu 

Ochrony Środowiska na dotacje na remont oczyszczalni ścieków, bo tutaj jest konieczne uruchomienie 

drugiego ciągu. Zwróćcie państwo uwagę tych domów się buduje coraz więcej. Coraz więcej 

użytkowników jest podłączanych i ten jeden ciąg jest nie wystarczający. Poza tym on jest w stanie też 

takim jakim jest, wymaga remontu pierwszy ciąg i wymaga uruchomienia drugi ciąg. Myślę, że tutaj te 

wszystkie rzeczy muszą być powiązane, bo ile tam niewielki dopływ ścieków tam z tych miejscowości 

mniejszych Górka Gola to jeszcze jest do udźwignięcia dla oczyszczalni to większe miejscowości to już 

nie ma większych szans. Także na pewno będziemy tutaj też się o pieniądze jakiś starali, czy spółka 

będzie się starała, żeby to zrobić. W planach na pewno jest, ale nie takich, no nie powiem, że zrobimy 

to za rok czy 2 no bo nie zrobimy bo na tą chwilę nie mamy środków. Jeżeli odblokują się środki z KPO 

na co mam nadzieję to wtedy tej pieniądze prawdopodobnie się też na to pojawią i będziemy się starali. 

Radna R. Czaja - Chodzi o to, że ludzie, którzy się budują po prostu nie wiedzą, czy mają robić szamba, 

czy czekać tak kanalizacji? 

Burmistrz - Na pewno muszą robić szamba i to bezwzględnie. Te szamba, jeżeli by była kanalizacja w 

przyszłości, to gro osób wykorzystuje na zagospodarowanie wód opadowych z terenu działki, bo taki 
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jest obowiązek, że nie można odprowadzać poza działkę wód opadowych ze swojej działki i służą jako 

zbiorniki na deszczówkę i później z tego sobie podlewają także przerabiają szamba na zbiornik na 

deszczówkę, a do kanalizacji się podłączają. 

Radny E. Aleksandrowicz  - Panie Burmistrzu jak już tutaj pani sołtys też powiedziała odnośnie tych dróg 

te nasze drogi i te zakrzaczenia drogi powiatowe one są w stanie naprawdę okropnym. Pan sam tam 

jeździ i pan widzi co to się dzieje. Już kiedyś rozmawialiśmy i prosiłem, żeby naprawdę wywrzeć jakiś 

nacisk na starostę, a ma pan takie możliwości poprzez panią radną. Jest taka możliwość i nie wiem, czy 

ich pod bramką postawić czy co? Niech pan zauważy chyba, że się chyba nie mylę, że trochę się coś ten 

powiat ruszył, bo część tych dróg popoprawiał, ale w stosunku do innych gmin w powiecie to nie wiem 

czy jesteśmy traktowani, może nie priorytetowo, ale w czołówce. 

Burmistrz - No wpływu żadnego nie mam, to pani radna ma wpływ na starostów, nie ja także ja na panią 

radną nie mam żadnego wpływu, ale rzeczywiście tak jest z tym, że ja już nawet rozmawiam z 

wicestarostą, on się drogami zajmuje, dosyć często na te tematy i ostatnio był temat taki, że była awaria 

pojazdu i oni cały czas na miejscu byli. Chyba, nie wiem czy przez 3 tygodnie tego pojazdu nie było i 

siedzieli na miejscu, krzaki sobie teraz można jesień czy zimę to nie ale, rozrastają się cały czas. Problem 

jest ogromny, tak samo z drogą Bartków – Lubiel gdzie nie idzie też przejechać. Rolnicy mi zgłaszają. 

Jest wiele dróg tu Zbakowy, jest właśnie ta powiatówka a tutaj do państwa, do Duchowy czy do Rudnej 

Wielkiej. No napiszemy kolejną interpelację, nie wiem czy to... Ja powiem szczerze, że najchętniej tylko 

że ja nie będę tak robił. Nie będę cały czas tak robił, żebym zlecił sam tutaj, byśmy to wycieli i by był 

święty spokój, tylko robienie prezentów cały czas to nie może też tak być nie.  

Radny E. Aleksandrowicz  - No, ale tutaj mówię też ten powiat od gminy i jeszcze chyba odmowy nie 

uzyskał w pomocy jakiejś.  

Burmistrz - Nie, zawsze państwo pomagacie, bo to państwo głosujecie.  

Radny E. Aleksandrowicz  - Zawsze jesteśmy za dofinansowaniem ich pomysłów, ale z ich strony gdzieś 

jakąś taką opieszałość. 

Burmistrz - Nie ma pracowników, w tej chwili też dróg powiatowych jest 278 chyba kilometrów z tego, 

co pamiętam, pracowników jest 3, a oprócz tego na zlecenia tych prac komu innemu nie ma pieniędzy 

podejrzewam. Są na inne rzeczy na  to nie ma, ale będziemy atakowali. Ja w przyszłym tygodniu 

spotkam się ze starostą w sprawie linii autobusowych, więc na pewno ten temat też poruszę. 

12. Zamknięcie sesji. 

W związku z tym, że porządek obrad został wyczerpany Przewodniczący rady zamknął LVI sesję Rady 

Miejskiej Wąsosza. 

 

Protokołowała:                                                                                  Przewodniczący Rady Miejskie Wąsosza 

P. Hrycaj                                                                                                            Wiesław Stolicki  

 


